
Jaarverslag 2024 

Het jaar 2024 zal in het teken staan van de verbouwing van het museum. Al op 3 januari 
heeft de firma Steen alle vitrines en grote stukken verhuisd naar de units die op ons terrein 
staan en op 4 januari hebben beheerder, vrijwilligers en bestuursleden de rest verhuisd, de 
vitrines ingericht en was de ruimte klaar om bezoekers te ontvangen. 
 
Op 6  januari hebben we in de Herv. Kerk afscheid genomen van oud-voorzitter Berend Jan 
Warmelink, die op 30 december 2023 plotseling overleed. In de 1e nieuwsbrief van 2024 
werd een “In  Memoriam” geplaatst. 
 
Op 31 januari was er een nieuwjaarsbijeenkomst met bestuur en vrijwilligers in het gebouw, 
een gezellige ontmoeting met zo’n 30 aanwezigen. 
 
Al meer dan 1 ½ jaar zijn we als bestuur bezig om te zorgen dat we (weer) een geregistreerd 
museum zijn. Dit kost veel tijd en energie, aangezien er in het verleden bijna niets is 
beschreven of vastgelegd en er tegenwoordig nogal wat eisen en criteria aan de registratie 
zijn gesteld. Na de audit van 19 februari, zijn er voor 15 juli weer heel wat aanpassingen en 
documenten toegevoegd in ons digitale dossier van bureau Museumregistratie. Na de 
verbouwing volgt er 13 maart 2025 weer een audit en hopelijk is dan de registratie een feit! 
 
De eerste 3 maanden werden er veel rondleidingen voor de leerlingen van de basisschool 
gehouden, waarbij een groot aantal vrijwilligers betrokken was. In het schooljaar 2023-2024 
hebben we in totaal 35 groepen gehad, een ongekend groot aantal. 
 
In het voorjaar werd een koffieautomaat aangeschaft, zodat niet alleen de vrijwilligers en 
medewerkers,  maar ook de bezoekers (tegen betaling) een kop koffie kunnen drinken. Er 
zijn kasten aangeschaft om de te koop aangeboden artikelen beter te etaleren. In het TIP is 
er naast veel info over Ommen en omgeving ook een groot aanbod van wandel- en 
fietsroutes.                                            
 
Begin dit jaar hadden we weer overleg met Stichting Oud-Ommen en de Darde Klokke om 
meer samen te werken. Resultaat hiervan is dat er subsidie is aangevraagd en gekregen bij 
het Cultuurfonds voor het in kaart brengen van “verdwenen Erfgoed”.  Er zullen t.z.t. diverse 
panelen worden geplaatst bij of aan gebouwen, maar daar is eerst toestemming en geld 
voor nodig van de gemeente. 
 
De voorzitter en de secretaris hebben het afgelopen jaar één keer in de drie weken overleg 
gehad met de molenstichting en de gemeente, om zaken m.b.t. de bouw met elkaar af te 
stemmen. Tussendoor was er overleg met architect Gerlof v.d. Veen en aannemer Salbam. 
In april werd de vergunning aangevraagd, de tijd van verbouwing kwam steeds meer in zicht.  
 
Op 22 april werd  in de Kern de jaarlijkse Algemene Leden Vergadering gehouden, waar 60 
leden aanwezig waren. De vergadering ging akkoord met de herbenoeming van bestuurslid 
Hans Kersbergen en de benoeming van Harry Muskee als bestuurslid. Ook de laatste 
informatie over de komende verbouwing werd doorgegeven. Na de pauze was er een 
swingend optreden van popkoor Vocalicious uit Ommen. 



Op 4 mei vond bij het monument op de Besthmenerberg weer de herdenking plaats voor   
de slachtoffers van Kamp Erika, georganiseerd door het CCO. Honderden mensen waren 
aanwezig, waaronder cameramensen van de NOS, die opnames maakten, welke later op de 
avond, samen met eerder opgenomen beelden, werden uitgezonden.  
 
Op 5 juni zijn alle vrijwilligers ingelicht over de komende verbouwing. Het museum zal in de 
maanden september t/m december dicht zijn,  het TIP en het Tolhuis blijven die periode 
open voor bezoekers.  Op 17 juli heeft het bestuur nog extra overlegd over de verbouwing. 
 
Op vrijdag 5 juli werd de gezamenlijke fietstocht en barbecue gehouden voor de leden van 
de Gemienschop Oll Ommer en het CCO,  een zeer geslaagde avond  met 125 deelnemers.  
 
Op 6 augustus ontvingen we het droevige bericht van overlijden van Henk van Elburg, één 
van de oprichters van de Historische Kring Ommen (HKO). De vereniging is hem heel veel 
dank verschuldigd voor hetgeen hij allemaal gedaan heeft. In de 3de nieuwsbrief werd een 
“In Memoriam” over hem geplaatst. 
 
Op 28 augustus zijn met hulp van veel vrijwilligers de vitrines in de units leeggehaald en 
spulletjes in de verhuisdozen gedaan. Op 2 september heeft de firma Steen alle vitrines en 
museumstukken verplaatst naar het museum, is ook de HKO-ruimte ontruimd en tijdelijk 
gestald in een gedeelte van het TIP: alles klaar voor de komende verbouwing. Half 
september konden de units weer worden afgevoerd.  
Na de bouwvak startte aannemer Salbam  met de voorbereidingen voor het plaatsen van de 
keerwand aan de achterzijde van het CCO gebouw. En na 4 maand wachten was op vrijdag 
30 augustus eindelijk de lang verwachte schriftelijke vergunning in ons bezit en kon er 
gebouwd worden! 
 
Het bestuur vergadert tenminste 10x per jaar, maar probeert ook regelmatig met de 
werkgroepen te overleggen. De werkgroep Streektaal  is weer opgestart en allerlei plannen 
zijn er al gesmeed om de Streektaal meer onder de aandacht te brengen. In september 
werden voor de werkgroepen nieuwe en refurbished  desktops en laptops aangeschaft. 
 
Op woensdag 6 november van 15.30 tot 17.00 uur waren alle vrijwilligers van het CCO 
uitgenodigd door het bestuur voor een hapje en een drankje in ons gebouw. En dan ging het 
om de leden van de werkgroepen, de tuinploeg, de stadsgidsen, museummedewerkers en 
baliemedewerkers voor Museum en TIP.  Meer dan 30 mensen mocht het bestuur 
verwelkomen en zij werden bedankt voor hetgeen zij het afgelopen jaar allemaal hebben 
gedaan voor de vereniging en ze werden ook even bijgepraat over de verbouwing. 
 
Op de najaarsvergadering van het CCO, donderdag 21 november in de Kern, heeft Albert 
Bartelds, streektaalbeambte bij de Overijsselacademie, heel veel verteld en laten horen over 
de Nedersaksische streektaal. Deze avond was georganiseerd door de werkgroep Dialect. 
Het was een zeer geslaagde avond met een tevreden spreker, 53 enthousiaste leden en 17 
(betalende) niet-leden, waarvan er 5 lid zijn geworden van het CCO! 
  
Ook tijdens de verbouwing gaan de werkgroepen gewoon door in het winterseizoen: de 
werkgroep Buurt- en Veldnamen is druk bezig is met de voorbereiding van de buurtvisite van 



de Zeeheldenbuurt.  Daarnaast is het project over het “Verdwenen Erfgoed” nog gaande, 
samen met Oud-Ommen, De Darde Klokke en het CCO. En de werkgroep museum heeft     
het depot uitgezocht en opgeruimd en worden door enkele vrijwilligers nog museumstukken 
gearchiveerd. 
 
Als CCO willen we ook een bijdrage leveren aan de viering van 80 jaar vrijheid  in 2025 en we hebben 

hiervoor subsidie bij de gemeente aangevraagd en gekregen. We willen leerlingen van het 

Vechtdal College betrekken bij het verhaal dat we kunnen laten zien van en vertellen over de 

2de Wereldoorlog in Ommen. En we gaan een fototentoonstelling inrichten over de 

bevrijding van Ommen, samen met de werkgroep Foto en Film. Deze werkgroep heeft al 

hard gewerkt aan de realisatie van een fotoboek over 80 jaar vrijheid in Ommen dat, in 

samenwerking met een plaatselijke supermarkt, in het voorjaar van 2025 zal verschijnen. 

Op 16 december hadden we, samen met de molenstichting, een eerste overleg met 
bestuursleden van de “Vechtzomp”, gericht op het realiseren van allerlei plannen. 
 
We kregen een bericht van overlijden van Henk Maartens. Henk is op 17 december vrij 
plotseling overleden op de leeftijd van 75 jaar en was sinds 2 jaar een enthousiaste en 
betrokken vrijwilliger. We danken hem voor zijn inzet en wensen zijn vrouw, kinderen en 
kleinkinderen alle sterkte toe bij het dragen van dit verlies. 
 
Aan het eind van het jaar kunnen we melden dat de verbouwing nog niet helemaal klaar is, 
de oplevering zal waarschijnlijk midden / eind januari 2025 zijn, waarna afwerking, 
schoonmaken en inrichting volgt. Ook het recht van opstal moet nog notarieel vastgelegd 
worden. De kadastrale grenzen zijn sinds eind oktober bekend en we zijn na overleg met de 
achterbuurman tot een oplossing gekomen over het schuurtje dat op zijn grond staat.  
 
We hebben het afgelopen jaar veel en in goede verstandhouding overleg gehad met de 
gemeente, maar het afhandelen van bijvoorbeeld het ambitiedocument dat is opgesteld 
door het CCO en de Molenstichting,  het 4 maanden wachten op de bouwvergunning, het 
nam en neemt te veel tijd in beslag; net als de vaststelling van de huurovereenkomst, die we 
uiteindelijk op 31 december 2024 (!) van Hardenberg mochten ontvangen. 
 
We hopen en verwachten, nu de bestuurlijke samenwerking met de gemeente Hardenberg 
m.i.v. 1 januari 2025 wordt beëindigd,  dat de communicatie met de gemeente Ommen zal 
verbeteren, met name als het gaat om snelheid van afhandelen van allerlei zaken en 
uitsluitsel geven over allerlei initiatieven op het terrein van het cultureel erfgoed. 
 
We danken allen die, op welke wijze dan ook, het bestuur hebben geholpen het afgelopen 
jaar. Samen met De Darde Klokke, Oud-Ommen, de molenstichting, het bestuur van de Open 
Monumentendag en de Gemienschop Oll’ Ommer, werken we aan het behoud van ons 
(cultureel) erfgoed.   
Dank ook aan architect Gerlof v.d. Veen en Bas Herbrink van bouwbedrijf Salbam voor de 
fijne samenwerking! We zien uit naar de afronding van alle bouwwerkzaamheden en hopen 
vanaf volgend jaar maart de deuren van het museum en de HKO-ruimte weer te openen! 
 
Jan Doedens 


